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Emne: Samråd Grindsted & Uggerhalne 

Bestyrelsesmøde 

Møde nr.: 4, 2024 

   

Sted: Kultur- og Borgerhuset i Grindsted 

Dato: 28. november Tidsrum: 19 – 20  

Deltagere: Ellen Høgh, Hanne Thomsen, Jens Jørn Pedersen, Leif Köhne, Ole Schwarz, Villy Aagaard Nielsen, Poul Dahl 

& Lasse Breddam.  

Fraværende: Bendt Grønborg. Marie Louise Geneser (var uheldigvis ikke inviteret). Det bliver hun næste gang!! 

Indkalder:  Ole Schwarz Mødeleder: Vill Villy Aagaard Referent:  Poul Dahl 

Referat til: Mødedeltagerne og hammernyt.dk 

Næste møde: Mandag den 17. marts 

Formål: Når dagsordenen er gennemgået, har det samlede Samråd overblik over dets forskellige aktiviteter, har 

sikret fremdrift i projekter, konkluderet og truffet beslutninger.     

Udsendt & udleveret 

materiale: 

- Referat fra Bestyrelsesmøde den 18. september 

- Alle har gennemset hammernyt.dk for fejl, mangler og muligheder. 

Pkt. Resultater / aftaler / konklusioner Ansvarlig 

1. Øystein Nielsen, Kinnerup viste to forslag om etablering af købmandsforretning mm. på området ved ”Ny Kin-

nerupgaard”. Det område, som entreprenør og ejendomsudvikler Henrik Sørensen har overtaget. 

Der var enighed om, at Øysteins forslag næppe er realistisk. Ole S. videregiver vore overvejelser til Øystein. 

Øystein 

Nielsen 

Ole S. 

2. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden godkendt 

Alle 

3. Godkendelse af referat fra mødet den 18. september 

Referat godkendt 

Alle 

Tilbagemelding fra de 6 udvalg + fra LAK & ”Projekt Hammer Bakker”  
- Cykelsti 
   Nyeste udvikling 
   2-1 vej i Grindsted: beslutning bliver snart taget, venter på Politiets afgørelse. 
   Færdselssituationen ved skolen bliver ordnet inden jul. 
   - Byudvikling  
  Udstykning i Grindsted og Uggerhalne, hvad er status?  
  Grindsted: 
     - Rasmus Haugaard forventer, at planen behandles politisk enten lige inden eller efter jul. Derefter sendes den 

      i 8 ugers høring og inden sommer har vi en endelig lokalplan. Forhåbentlig kan byggeprocessen gå i gang 
     efter sommerferien.  
  Uggerhalne:  
    - Ny ejer på udstykningsparceller ved Skovgræsvej i Uggerhalne. Er lagt i ”mølpose” 
    - Kinnerup: Ejer af grunden er entreprenør og ejendomsudvikler Henrik Sørensen, Stae. Borgermøde afholdt. Input 
      herfra givet til AK.       
     - Mosen  
        Ole Peter holder stierne ved lige med græsklipning. 
     - Det Grønne Hold  
       Er gået i vinterhi.  
 Kunst- & Kultur 
   Arrangementer i 2024: 
    - Den 7/12 skal Nissehuerne sættes på svampene. 
 Arrangementer i 2025: 
   - 14/2 De Galvaniserede Leoparder i Huset 
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   - 26/4 Frokostjazz med Advokatens New Orleans Jazz Band i Huset 
   - 7/11 The Muleskinners Bluegrass i Huset 
   - 6/12 Nissehuer påmonteres 
- Ungeudvalg 
    Intet nyt ud over, at nye medlemmer på vej i udvalget. De skal sikre, at nye aktiviteter igangsættes.  
 - Lokalhistorie 
    intet nyt uf over, at Horsens-Hammer Årbog 2024 er udkommet. Artikler herfra vil senere blive lagt på hammernyt.dk 
 - Hjemmeside 
    Hjemmesiden ”kører” i normal drift. 
 - LAK 
    Intet nyt, men aktiv og dygtigt ledet organisation. 
 - Projekt Vandtårn 
    Midler til renoveringen er nu på plads. AK- Byg har overtaget projektet. Tilbud bliver indhentet til kommende  
     renovering. Foreningen bag Vandtårnet kommer til at stå for drift af tårnet.   

 

 

 

Ole S. 

 

Poul 

 

Poul 

Ole S.  

 

Ole S. 

4. Skoleudvalg – status 

Det viser sig, at de tidligere fremsendte prognosetal ikke viser de reelle elevtal. De reelle tal er fremskaffet og  

tilsendt bestyrelsen. De viser desværre lavere elevtal. Det haster med at få nye boliger ti området! 

Fremover henter skoleudvalget de reelle tal årligt (første møde efter sommerferien) og sender til bestyrelsen. 

Vuggestuepladser er med i AKs budget fra 2027. 

Ellen og 

Hanne 

 

Poul 

Lasse 

5. Status på økonomi 

Vi startede året med 19.000 kr. der er nu 14.000 kr. Det gik trægt med Unioo, men alle har afleveret deres ak-

krediterer. 

Jens Jørn 

6. Nyt fra Borgerforeningen 

Intet nyt.  

Vi havde ved kommunikationsbrist ikke fået inviteret BoF – ærgerligt! 

Ole S. 

7. Landsbyklyngen 

 Per Kristensen er indtrådt. Intet nyt fra Landsbyklyngen. 

Ole S. 

8. Årets byggeri 

Det blev besluttet, at statutten skal ændres, så der bliver mulighed for at sidegader og omegn mm. kan indstil-

les. Poul tilretter og sender til bestyrelsen for endelig beslutning. 

Herefter sætter Poul på hammernyt.dk og FB 

Alle 

 

Poul 

9. Eventuelt 

- Renovering af skolens og byens legeplads- P-plads ved hal mm.  

   Der er i Hærvejsregi igangsat en udviklingsproces med ønske om at skabe et fælles byrum på det eksisterende 

   areal bag skolen. Et byrum, der skal omfatte både opholds- og legepladsmuligheder for skolebørnene.  

   Der er i nævnte sammenhæng igangsat drøftelser mellem Hærvejssekretariatet, Aalborg Kommune og  

   repræsentanter for byen, og hvor Sundheds- og Kulturforvaltningen har inddraget Vikingemuseet i  

   udarbejdelse af et projektforslag.  

   Det er målet, at projektfinansieringen sker via Hærvejsmidler, Aalborg Kommune og fonde.  

10. - Landdistriktsudvalg - Landdistriktspolitik 2020: Status og visioner.   

  Torsdag 19. september kl. 17-20.30 – input til Ole om nedenstående 

  6 indsatsområder:  

  - Velfungerende lokalsamfund 

  - Mobilitet 

  - Byernes fysiske rammer 

  - Natur og grønne fællesarealer 

  - Landsbyfællesskab og relationer 

  - Erhverv og turisme 

Alle 
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Hanne 
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   Under til punkt drøftede Samrådet det af Aalborg Kommune udarbejdede forslag til ”Administrationsgrundlag 

   for GRØN PULJE”, som er vedhæftet til orientering. Herudover blev Samrådet orienteret om, at både 

   Landdistriktsudvalget og LAK vil udarbejde et høringssvar, hvor man indstiller, at midlerne fra Grøn Pulje  

   primært anvendes i landdistrikterne. 

- Gadekærets algebegroning. Gadekæret er grønt af alger. Vi har tidligere foreslået flere tiltag, men AK ved  

  Thomas Lamm siger nej! Naturen har dog her i det sene efterår klaret sagen: algefri sø. Det løser dog ikke 

   problemet på længere sigt!! Hvad gør vi? 

- Julefrokost. Afholdes den 24. januar kl. 18 i Huset sammen med Husets frivillige. Huset arrangerer. 

- Møde med Lisbeth Praem Machholm bliver den 17/3 ved vores bestyrelsesmøde 

    

 

 

 

 

 

Ole S. 

 

 

Alle 

11. Næste møde:  

17/3 kl. 19 i Huset.  

Lasse bestiller Huset. 

Alle 

Lasse 

 

  

 

 


